
Excellentie, 

Op 1 mei jl. heeft u een ontwerp voor een wijziging van de Regeling geurhinder en veehouderij (Rgv) 
en de Regeling ammoniak en veehouderij (Rav) ter consultatie gelegd. Hierover wil ik graag mijn 
mening geven.
Ons bedrijf is een gezinsbedrijf met 300 zeugen. In 2014 hebben wij dit bedrijf gekocht. Met mijn 
vrouw en jonge kinderen (4 en 1) ben ik blij dat ik boer kan zijn in Nederland. 
Het bedrijf is in 2013 door de toenmalige eigenaar voorzien van een nieuw luchtafvoerkanaal en een 
combiluchtwasser om de ammoniakreductie-eisen te behalen. Dit was gemoeid met een 
investeringsbedrag van ca. honderdduizend Euro. Dat is een fiks bedrag, maar nu eenmaal nodig om in 
Nederland op deze plek een varkensbedrijf te kunnen exploiteren. Een license to produce. Onze buren 
laten allemaal weten dat ze minder varkenslucht ruiken dan voorheen. Daar gaat het om, mijn inziens!
Door deze aanpassing voldeed het bedrijf aan alle eisen op gebied van milieu en dierenwelzijn. Een 
reden waarom wij dit bedrijf wilden kopen. Omdat het bedrijf gemiddeld klein is, is het onzeker of we 
met deze omvang boer kunnen blijven in de toekomst. Onze kostprijs ligt hoger dan dat van de grotere 
bedrijven. Dit is logisch, omdat ik de vaste kosten moet delen door minder verkochte biggen dan van 
een collega.
Voor ons was dit een reden om in 2015 te beginnen met het aanvragen van een vergunning voor het 
houden van ca. 750 zeugen. Door het toepassen van combiluchtwassers, wordt de uitstoot van 
ammoniak minder dan wat er nu wordt uitgestoten. (een gedeelte van het bedrijf heeft nu 
conventionele ventilatoren). Dit plan is door de eisen die er zijn, erg complex om in te dienen. Dit 
vereist een adviesbureau. De kosten die tot nu toe gemaakt zijn, zijn ca. 70.000 Euro. Ons plan is 
volledig gebaseerd op het toepassen van combiluchtwassers. Als de uitstootnormen van de 
combiluchtwassers worden aangepast, betekent dit een teruggang in tijd, maar is de investering in deze 
plannen ook grotendeels, of zelfs geheel, weggegooid geld.
Dat zou desastreus zijn voor ons bedrijf. De wil en kans om hier in Nederland boer te zijn wordt dan 
erg klein. Ons jonge gezin draagt bij aan de leefbaarheid van het platteland en het dorp. De hele buurt 
zijn wij langsgegaan om onze plannen te laten zien. Iedereen vindt het mooi om te zien dat we nog 
boer kunnen zijn. In onze straat zijn de laatste honderd jaar van 26 (!) nog maar twee boeren over. 
Graag zou ik bij de laatste twee blijven horen.
Wij vragen u ook om de normen van de combiluchtwassers zoals die nu zijn, te behouden. Hij werkt 
zoals hij moet, wast de ammoniak en stank eruit en de buren zijn gelukkig. Volgens mij gaat het 
daarom!
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